
Orkester, ki se je rodil čez noč
Večletno razmišljanje, kako ustano-

viti ansambel v samem kraju Grosuplje,
se je uresničilo natanko v februarju lan-
skega leta.

Na pobudo OKS in ZKO Grosuplje
se je leto poprej sestal iniciattvni odbor,
ki je proučil vse možnosti za ustanovi-
tev pihalnega orkesira.

V tem odboru so bili zastopani tudi
predstavniki glasbene šole, od katerih je
bilo predvsem odvisno, ali imajo peda-
goške kapacitete za poučevanje glasbil,
ki so v takem orkestru potrebni. Tako je
bil storjen prvi korak.

ZKO Grosuplje je takoj zagotovila
sredstva za nabavo 30 glasbenih inš-
trumentov. Inštrumente so nabavljali
širom po Sloveniji, ker jih v eni trgovini
ni bilo mogoče dobiti.

V glasbeni šoli pa so takoj sklicali ses-
tanek vseh učencev in njihovih staršev,
kjer so se dogovorili, kako bodo najhi-
treje uresničili pobudo iniciativnega
odbora. Vse sposobne učence iz drugih
oddelkov so preusmerili na pihalno-
trobilni oddelek, le-ti so bili teoretično
že toliko podkovani, da je lahko študij
na omenjenih oddelkih zelo hitro
napredoval.

Začelo se je v drugem semestru šol-
skega leta 1986/87. Učence so pouče-
vali Ivan Matoš, lgor Hribar, Franc
Ogris in Marjan Sajovic; v maju so že
imeli prvo skupno vajo kadenčnega
karakterja. Mesec kasneje pa se je
orkester že prvič predstavil na zaključni
prireditvi učencev glasbene šole, takoj
zatem pa še pred osnovno šolo L. Ada-
mič v Grosupljem.

Za novo šolsko leto 1987/88 je
orkester načrtoval že večje samostojne
prireditve in pa številčno pomnožen an-
sambel, ki bo imel najpopolnejšo za-
sedbo. Najtežje je bilo dobiti učence za
»na videz« težka glasbila, kot so basi, to-
lkala in podobno. Vrzel pri teh glasbilih
so zapolnili starejši krajani, predvsem
so to pevci moškega zbora Smarje-Sap
in drugi, ki pa so sedaj tudi učenci glas-
bene šole.

V takratni zasedbi 45-članskega orke-
stra se je le-ta uspešno predstavil za
občinski praznik Grosuplje, in sicer
pred napolnjeno dvorano povabljenih
gostov. Za uspešen nastop je orkester
prejel od Občinskega sindikalnega sve-
ta 1.000.000.— din, kijih je takoj po-
rabil za nakup manjkajočih instru-
mentov.

Vsi učenci, ki so prejeli na reverz
glasbila od ZKO-ja (le-ta so bila kasne-
je prenešena na glasbeno šoloj, so kot
učenci šole oproščeni učnega prispevka,
z obvezo, da bodo po končani izobrazbi
vsaj še 5 let sodelovali v orkestru, sicer
bodo morali poravnati ves učni prispe-
vek, valoriziran za ves čas študija v
glasbeni šoli.

Pedagoško osebje, ki je poučevalo
oziroma še poučuje te učence, plačujeta
ZKO in glasbena šola.

Orkester je vse do 15. junija letošnje-
ga leta vadil v preurejeni večji učilnici
glasbene šole, ki pa ni ustrezala niti
prostorsko, še manj akustično, saj je bi-
la celo Skodljiva slušnim organom sle-
hernega člana.

Zato si je orkester, ki se je tudi v tem
Času registriral kot samostojno družtvo
»PIHALNI ORKESTER GROSUPL-
JE« zadal nalogo, da si pridobi primer-

nejši prostor za skupinske vaje. Rešitev
je videl v adaptaciji obstoječih garaž ob
glasbeni šoli. Ob denarju OKS Gro-
suplje, ki je znašal 20.000.000.— din je
orkester vodil na'biralno akcijo za pri-
dobitev preostalih sredstev po gospo-
dinjstvih, privatnem sektorju, združe-
aem delu, društvih in tako dalje, kjer je
nabral toliko sredstev, da je lahko začel
predvideno adaptacijo.

27. aprila je začel zemeljska dela in
15. junija objekt dokončal v podaljšani
tretji gradberii fazi, tako da je tega dne
objekt tudi uradno odprl in predal svo-
jemu namenu, saj je že istega dne zvečer
v njera imel prvo vajo.

Komu gre zahvala, da je objekt zras-
tel v tako kratkem času? Predvsem čla-
nom orkestra, saj so bili le-ti na objektu
vsak dan, na primer družina Žvegla,
Jože deržič, ki je priskoCil na pomoč ce-
lo s svojim gradbenim materialom, ter
Jože Kozlevčar, ki je v celoti pripravil
projekt in vodil tudi ves nadzor nad ce-
lotno gradnjo, katere izvajalec je bil v
pretežni večini GPG Grosuplje s svojo
humano ponudbo.

Tako kot delovne organizacije in vsi
omenjeni so pomagali tudi vsi DPO-ji,
predvsem pa OOZS Grosuplje, ki je v
zadnjem hipu s svojimi posojili omo-
gočila orkestru, da je poravnaval pra-
vočasno obveznosti do izvajalcev.

Prav gotovo projekt ne bi nastal, če
ne bi za vsem tem stal in vodil glavno
akcijo dirigent in njihov umetniški vod-
ja Marjan Sajovic, ki je v tem času
pveživljal cele dneve v Grosupljem.

In kako naprej? Do ohladitve v je-
senskem času bo potrebno napraviti še
strešno izolacijo, elektrifikacijo, ogre-
vanje in sanitarije. Zato orkester prosi
še za nadaljnjo pomoč vse, ki so zainte-
resirani, da podprejo zastavljeno akcijo
do končnega cilja. Mogoče je orkester
spregledal koga predvsem med privat-
nim sektorjem, zato ga poziva, da mu v
drugem delu prisluhne s svojim pri-
spevkom.

In kaj nam bo nudil ob vsem tem
orkester? Če bo imel možnost nemote-
ne vadbe, bo prisoten na vseh priredit-
vah v kraju, kakor tudi izven; s svojimi
koncerti bo dokazal, da to ni več tista
stara »pleh muzka«, temveč sodobni
orkester s moderno napredno literaturo
za na vsak koncertni oder in še bolj zah-
tevno občinstvo, kar je že tudi s svojimi
nastopi dokazal na dvournem progra-
mu na Polževem v okviru praznovanj 1.
maja in pa na samostojnih celovečernih
koncertih v avli OŠ L. Adamič v Gro-
supljem in koncertom v Smarju-Sap.
Za sedaj je orkester izvedel vse skladbe
skladatelja in dirigenta Marjana Sajovi-
ca, bodisi kot samostojna dela ali pa v
njegovi priredbi.

Orkester prosi, da se po svojih
močeh vključujete v nabiralno akcijo,
obenem pa se še enkrat zahvaljuje
vsem, ki so mu omogočili, da ima do je-
seni možnost nemotene vadbe, posebna
zahvala krajanom Šmarja-Sap, ki so v
predhodni akciji pokazali polno mero
razumevanja, zavedajoč se, da 80 ods-
totkov orkestra tvorijo šoloobvezni
otroci.

Žiroračun: 50100-620-107-sklic na
št. 05-1022113-379778.

Izvršni odbor


